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Z Á P I S 
 

z 32. jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

 

konaného dne 3. 9. 2024 od 13:00 hodin 

v salonku restaurace U Rudolfa, Hradec Králové, Československé armády 300  

 

 

 

Přítomni: Mgr. Jana Drejslová, Mgr. Libuše Friedlová, Ing. Jiří Franc, PhDr. Filip Jiroušek,  

PaedDr. Kamil Vávra, PhDr. Michal Vávra, Mgr. David Joska, doc. PhDr. Pavel Vacek, 

Ph.D., Mgr. Jana Berkovcová, RNDr. PhDr. Ivo Králíček, Ph.D., Ing. Bc. Jaroslav 

Kostelníček, Mgr. Robert Novák, 

Omluveni: Jan Kalenský, Mgr. Pavel Káňa 

Nepřítomen: - 

Stálí hosté: Mgr. Martin Horák (omluven), Mgr. Ladislav Groh (nepřítomen) 

Přizváni: Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, PaedDr. Markéta Stuchlíková, Ing. Václav Jarkovský, 

Mgr. Svatava Odlová (omluvena), Mgr. Martin Struna, Mgr. Daniel Horáček, Mgr. Iva 

Skalská 

Tajemnice: - 

 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu, schválení hosta na 

jednání  

2. Poskytnutí dotací na individuální účel 

a. PROSTOR PRO, o.p.s. 

b. ROKIT, z. s. 

c. Školní jídelna Česká Skalice 

3. Různé, diskuze, závěr  

 
Předsedkyně výboru Mgr. Jana Drejslová zahájila ve 13:10 hod. 32. jednání Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje (dále také jen „výbor“) a  celé jej 

řídila. Přivítala přítomné členy a hosty, omluvila nepřítomné. Konstatovala, že je přítomno 12 členů 
výboru a výbor je tedy usnášeníschopný. 

  
K bodu 1 
Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu – Mgr. Jana Drejslová 

Předsedkyně výboru seznámila členy s návrhem programu jednání. Ověřovatelem zápisu byla po jejím 
předchozím souhlasu navržena Mgr. Jana Berkovcová. 
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Návrh usnesení - hlasování: 
Pro:   12 

Proti:   0 
Zdržel se:  0 

 
USNESENÍ VVZ/32/XX/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje   

schvaluje 

I. 

program jednání: 
1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu, schválení 

hostů na jednání  

2. Poskytnutí dotací na individuální účel 

a. PROSTOR PRO, o.p.s. 

b. ROKIT, z. s. 

c. Školní jídelna Česká Skalice 

3. Různé, diskuze, závěr  

II. Mgr. Janu Berkovcovou jako ověřovatele zápisu 

III. 
účast hostů na jednání  

- Mgr. Ivu Skalskou (odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací) k bodu 2 

 

 
K bodu 2 

Poskytnutí dotací na individuální účel – Mgr. Iva Skalská 
 
Žádosti o poskytnutí dotace na individuální účel představila Mgr. Skalská. Materiály k těmto žádostem 

byly zaslány členům spolu s pozvánkou na jednání výboru. 
 

a. PROSTOR PRO, o.p.s. - Preventivní programy SPIRÁLA 

 
Diskuze k bodu 2a 

J. Berkovcová – Mají školy tyto programy zdarma a co žadatel označuje jako výpadek příjmů? 
R. Novák – Jaké jsou důvody výpadku příjmů. 
I. Skalská – Výpadek příjmů organizace je z důvodu snížení dotace MŠMT. Programy pro školy nejsou 

úplně zdarma. 
J. Drejslová – Ptala se na zkušenosti ze škol s programy žadatele. 
R. Novák – Uvedené preventivní programy jsou ve školách potřebné. 

A. Štěpánek – Informovat, že Rada KHK doporučila žádosti vyhovět a že aktivy budou realizovány 
v průběhu celého kalendářního roku 2025. 

 
V průběhu diskuze k bodu č. 2a se počet členů výboru zvýšil na 13. 
 

Návrh usnesení - hlasování: 
Pro:   13 
Proti:   0 

Zdržel se:  0 
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USNESENÍ VVZ/32/XX/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

  projednal 

 I. Žádost organizace PROSTOR PRO, o.p.s. o poskytnutí dotace na individuální účel 

  
doporučuje Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje 

 II. schválit dotaci na individuální účel ve výši 500 000,00 Kč organizaci PROSTOR PRO, o.p.s. 
na projekt s názvem Preventivní programy SPIRÁLA 

 

 

b. ROKIT, z. s. 

 

Hlasování o podpoře dotace na individuální účel zapsanému spolku ROKIT bylo navrženo odložit.  

 Návrh usnesení - hlasování:  
Pro:   13 

Proti:   0 
Zdržel se:  0 

 

 

c. Školní jídelna Česká Skalice 

Diskuze k bodu 2c 

I. Skalská – představila žádost, je ve výši 2,2 mil. Kč, Rada KHK doporučila žádost podpořit ve výši 
1,0 mil. Kč 

Více diskutujících členů shodně uvedlo, že zajištění finančních prostředků pro příspěvkovou organizaci 
Školní jídelna Česká Skalice je záležitostí obce (zřizovatele). 
A. Štěpánek – Rada KHK se snaží podporovat „celé školství“ v kraji a proto navrhla poskytnou sníženou 

částku dotace. 
P. Hamáček - Naše obec platila obdobné náklady na modernizaci školní kuchyně sama . 
R. Novák – Žádost by bylo možné podpořit pouze při nějaké mimořádné události.  

 
  Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:   0 
Proti:   6 
Zdržel se:  7 

 
 
 

K bodu 3 
Různé, diskuze, závěr – Mgr. Jana Drejslová 

A. Štěpánek – Požádal členy výboru o podporu založení sportovních gymnázií v Královéhradeckém kraji.  
Na třech gymnáziích plánuje kraj otevřít třídy oboru vzdělání Gymnázium se sportovní přípravou. 
Aktuálně žádá o zápis uvedeného oboru na gymnáziu v Trutnově a Gymnáziu J. K. Tyla v Hradci Králové  

(dále také GJKT). Žádost o zápis tohoto oboru na Krkonošském gymnáziu a Střední odborné škole ve 
Vrchlabí bude z důvodu změny ředitele školy podána pravděpodobně až příští rok. Gymnázium 

J. K. Tyla má aktuálně místo pouze pro jednu (další) třídu, zřizovatel prostorové zajištění výuky 
intenzivně řeší především se Statutárním městem Hradec Králové.  



Stránka 4 z 5 

 

R. Novák – V Trutnově má založení sportovního gymnázia smysl, podmínky pro výuku jsou zajištěné.  
Na GJKT to prakticky nikdo neví. Záměr není ani v koncepci rozvoje školy představené pedagogům 

ředitelem školy. GJKT je vnímáno jako akademická organizace, sportovní třídy by ho posunuly jinam. 
Budova sousední ZŠ je v havarijním stavu, vyžaduje velké investice na rekonstrukci a je památkově 

chráněná. GJKT má dvě historické tělocvičny zastaralých parametrů.  
J. Berkovcová – Ptala se, na jaké sporty budou gymnázia zaměřena, jestli všeobecně nebo 2 až 3 
konkrétní sporty? 

A. Štěpánek – Probíhají intenzívní jednání se sportovními kluby, které by mohly potřebná sportoviště 
poskytnout. Budova ZŠ v ulici V Lipkách se stejně bude muset rekonstruovat. Názor památkářů se vyvíjí.  
Kraj má případně k dispozici objekt v HK v ulici Dlouhá. Výuka v oboru Gymnázium se sportovní 

přípravou dle zkušenosti z jiných škol by mohla probíhat tak, že žáci by začínali dopoledním blokem 
výuky a pak by každý trénoval dle svého zaměření (ve sportovním klubu) nebo by ve škole probíhala 

všeobecná sportovní příprava koordinovaná s požadavky jednotlivých trenérů. GJKT je náročná škola. 
Sportovní gymnáziu bude jen pro žáky, které studium zvládnou.  
R. Novák – V Pardubicích je celé gymnázium sportovně zaměřené, GJKT je zaměřené všeobecně. Hlavní 

problém vidí v tom, že ve škole o záměru nikdo neví a ředitel o tom se zaměstnanci nemluví. Dále také, 
že škole chybí potřebné zázemí. 

J. Kostelníček – Souhlasí s názorem R. Nováka, a domnívá se, že podobný názor bude mít 80 % 
zaměstnanců školy. Mohl by pak nastat problém projednávání záměru na pedagogické radě a  ve 
školské radě. 

L. Friedlová – Dotazovala se, zda si kraj bude budovu ZŠ od města pronajímat a zda kraj počítá se 
spoluúčastí na rekonstrukci budovy? 
J. Franc – Bude v Trutnově zaměření na atletiku? Ve městě je dobré zázemí pro atletiku, basketbal 

a fotbal. 
A. Štěpánek – Rekonstrukce budovy ZŠ V Lipkách je záležitost města. Bez sportovních gymnázií žáci se 

zájmem o sport z kraje odejdou již se sem nevrátí. 
M. Vávra – V blízkosti Vrchlabí je sportovní gymnázium v Jilemnici a také se zaměřuje na zimní sporty, 
konkrétně na běžecké lyžování. Škola ve Vrchlabí by se ale zaměřovala na sjezdové lyžování 

a snowboarding. Pro nové žáky bude nutné budovu školy rozšířit.  
A. Štěpánek – Vrchlabská škola bude pravděpodobně naplněna uchazeči z jiných regionů ČR. Zápis 
nového oboru se momentálně o rok odkládá. Pro žáky ve Vrchlabí je nutné zajistit ubytování. 

J. Berkovcová – Děti ve Špindlerově Mlýně chodí do školy jen část školního roku. 
J. Kostelníček – Žáci ZŠ mohou být na domácím (individuálním) vzdělávání. 

M. Vávra – Mnoho lidí žije např. i díky možnosti práce na dálku polovinu roku na horách a druhou 
polovinu v Praze. V Krkonoších bylo vybudováno mnoho nových domů a bytů.  
P. Hamáček – Z globálního pohledu není sportovní příprava mládeže dostatečně podporována. Česko 

ve sportovní přípravě mládeže zaostává. 
R. Novák – Sportovní přípravu zajišťují i jiné instituty. Nástroje pro sportovce jsou i dnes např. distanční 

výuka, nezapočítávání absence. 
A. Štěpánek – Královéhradecký a Karlovarský jsou jediné kraje v ČR, kde není sportovní gymnázium. 
I. Králíček – Od kdy by mohla výuka začít? 

A. Štěpánek – Od školního roku 2025/2026. 
 
 

 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:   10 
Proti:   0 
Zdržel se:  3 
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USNESENÍ VVZ/32/XX/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

  podporuje 

 I. založení sportovních gymnázií v Královéhradeckém kraji prostřednictvím zápisu oboru 

vzdělání 79-42-K/41 Gymnázium se sportovní přípravou na středních školách, jejichž 

činnost vykonávají příspěvkové organizace Gymnázium J. K. Tyla, Hradec Králové, Tylovo 

nábř. 682, Gymnázium, Trutnov, Jiráskovo náměstí 325 a Krkonošské gymnázium a Střední 

odborná škola, do rejstříku škol a školských zařízení s účinností od 1. 9. 2025. 

 

 
Na závěr předsedkyně výboru poděkovala všem členům výboru za spolupráci a zástupcům odboru 

školství za aktivní účast na jednáních. Věří, že byla pro všechny členy mnohdy náročná jednání 
přínosná, a že měla činnost výboru smysl. 

Jednání výboru bylo ukončeno ve 14:30 hodin. 

 

……………………………………………….. ……………………………………………….. 
 Mgr. Jana Drejslová  Mgr. Jana Berkovcová 

 předsedkyně výboru ověřovatel zápisu 
 
 

 
V Hradci Králové 18. 9. 2024, zapsal: Mgr. Daniel Horáček 


